
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DEL PLE D’1  DE JULIOL DE 2022

Identificació de la sessió:

• Caràcter: extraordinari 
• Data: 1 de juliol de 2022
• Inici: 10:07
• Finalització: 10:35
• Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
• Convocatòria: primera i única

Assistents (16)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gabriel Suau Otero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 

Secretària:
Rosa Ripoll Coll 
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Absents: 
Joan Carles Simó Artero

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Ordre del dia

Primer i  únic.-  Resolució de les  al·legacions  presentades i  aprovació  definitiva del 
Pressupost  General  de  l’Ajuntament  de  Sóller  per  a  l’exercici  2022.  Expedient 
1260/2022.

Llegida la proposta d’acord per part de la secretària, el Batle President dóna la paraula a la 
regidora d’hisenda, la Sra. Andrea Pomar qui explica que les al·legacions es desestimen per 
dos motius, per una banda, perquè implicarien duplicitat en el partides corresponents, i en 
segon lloc, perquè no encaixen dins la línia d’actuació de l’equip de govern. Vol agrair a la 
feina de tots els regidors que formen part de l’equip de govern i que una vegada que acabi 
el plenari es faran els tràmits corresponents. Finalitza la seva intervenció destacant la tasca 
feta pels serveis econòmics encapçalats per la Sra. Margalida Morell. 

Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá qui destaca que no hi ha voluntat política d’incloure les 
aportacions de l’oposició i que per aquest motiu no presentaren al·legacions. Destaca la 
valentia dels companys de l’oposició de presentar-les i considera que recullen mesures que 
beneficiarien a la gent, atès que són mesures de caire social. També vol agrair la feina feta 
pels serveis econòmics. 

Intervé la Sra. Celià de Més per Sóller i diu que quan preparaven les al·legacions eren 
conscients que acabarien amb un «carpetazo» per part de l’equip de govern, si bé considera 
que com a oposició han fet la seva feina, revisant el pressupost i analitzant les partides que,  
des del seu punt de vista, eren millorables i que el resultat ha sigut vuit al·legacions que 
foren registrades d’entrada. Explica que les al·legacions giren entorn a activar polítiques 
municipals per afavorir l'accés a l’habitatge, millorar la promoció i la política cultural del 
municipi,  incloure ajudes per a les famílies per la participació en activitats  esportives o 
millores en centres educatius o en els parcs infantils, millores en el pla d’arbrat municipal, o 
de solidaritat municipal. Considera que aquesta és la vertadera manera de participar que té 
l’oposició i que el Sr. Batle demostra desestimant aquestes al·legacions, que no té interès en 
que l’oposició participi i que només li preocupa fer polítiques per la gent que ens visita, 
perquè les mesures que proposen com a oposició beneficien a la gent de Sóller. 

El Sr. Jaume Mateu pren la paraula i diu que, en quant a la forma, és discutible que no sigui  
acceptable  des del  punt  de vista  jurídic  que s’admetin  les  al·legacions.  Pel  que fa  a  la 
duplicitat que ha esmentat la regidora diu no entendre mol bé a que es refereix, perquè quan 
varen presentar el  pressupost encara no sabien molt  be que farien ells mateixos amb el 
romanent. Per aquest motiu, considera que el dos arguments de la regidora no són prou 
sòlids per fonamentar la desestimació de les al·legacions. Pel que fa al fons, diu que havien 
fet propostes senzilles com rebaixar les despeses de publicitat i protocol per destinar-les a 
serveis socials, així com incrementar les despeses de manteniment del centres educatius, 
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rebaixant la partida d’estudis tècnics que ascendia a sis cents mil euros. Per tot això, destaca 
que no han fet una esmena a la totalitat sinó petites millores. 

El Sr. Bestard diu que recepten el que no creuen perquè moltes de les partides en el seu 
moment s’haurien poder creat i no es va fer. 

El Sr. Aguiló, regidor no adscrit diu que les al·legacions no tenen cap tipus de justificació 
jurídica i entén que l’oposició ha de fer la seva feina de dir com farien les coses. Si bé diu 
que li sap greu que es confongui a la gent, perquè així com ha parlat la senyora Celià pareix 
que l’àrea de serveis socials està descoberta, quan no és així, i que la resta d’àrees també es 
tan cobertes. Agraeix la feina feta per la regidora d’hisenda i diu que votaran a favor de 
desestimar les al·legacions. 

El Sr. Carlos Darder diu que s’ha incrementat  la  partida de serveis socials  perquè s’ha 
incrementat el capítol 1 del pressupost de contractació del personal. Pel que fa a les famílies 
més vulnerables convida a mirar els expedients i diu que sempre els troben per ajudar. Vol 
recordar que totes les al·legacions que ha presentat en el seu moment el Partit Popular han 
anat totes al poal dels fems. Explica que estan en contacte amb la gent del carrer qui els  
anima a seguir fent feina. També critica que tant en el consell o al govern no miren gens per 
la gent per Sóller i posa com exemple el camí del camp de futbol. 

El Sr. Jaume Mateu diu que vol que consti en acta que el clot al que va fer la foto era en 
relació amb una pregunta que va formular i que se li va respondre que estaven tots el clots 
arreglats. El Sr. Jaume Mateu li diu al Sr. Darder que el que fan es fer oposició i li demana 
que gestioni i que demostri que efectivament estan fent coses pel poble, però que no diguin 
una cosa al ple i després a peu de carrer es demostri que no es veritat. 

El Sr. Darder li respon que el Sr. Ruiz va donar les instruccions de tapar el clot i que varen 
tardar 48 hores a fer-ho, i que clar que fa oposició a qui està al Consell o al Govern com a 
directors generals, perquè ja no sap com ho han de fer per que tapin els clots del camí del 
camp de futbol i que ja fa tres anys que es reclama. Demana que es preocupin per Sóller.

La Sra. Pizá demana la paraula i diu que s’està faltant a la veritat,  perquè sap que està 
aprovat per fer i que no es fa perquè estam en plena temporada turística i que una vegada 
que hagi finalitzat, saben que es farà. 

La Sra. Andrea Pomar vol intervenir i li diu al Sr. Jaume Mateu que no es jurista però que 
pot entendre la llei i que en cap moment ha dit que l’oposició no pot presentar esmenes, 
perquè precisament és el que ha de fer. D’altra banda, pel que fa a la duplicitat diu que 
aquesta qüestió ja fou explicada per la interventora i que és un tema tècnic. Finalment i pel 
que fa a les al·legacions de la Sra. Celià, diu que la primera al·legació fou desestimada per 
la duplicitat de partida, el que no significa que no tenguin en compte el centre de dia, el 
defensora  o  la  reforma  del  mercat.  En  quant  a  l’accés  a  l’habitatge  diu  que  és  una 
competència del Govern i no municipal, i en relació amb el tema de la promoció i política 
cultural, diu la regidora que l’oposició no fa cap aportació nova, simplement diuen com han 
de  distribuir  la  partida.  Segons  la  Sra.  Pomar  el  partit  socialista  no  s’ha  llegit  bé  el 
pressupost perquè no coincideix amb el números que ha dit el Sr. Jaume Mateu. Respecte a 
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l’àrea de serveis socials vol aclarir que s’ha incrementat la partida perquè s’ha augmentat el  
personal per poder donar un millor servei. Finalment pel que fa a les inversions anuncia que 
es farà via romanent i que no hi ha motiu per generar alarma, tal i com intenta l’oposició,  
perquè totes les partides estan dotades. 

El Batle President diu que el camí de la Figuera fa anys que està pressupostat però que no 
hi ha interès a fer-ho i que esperaran abans de les eleccions. Opina que la Sra. Celià fa més 
feina ara com a oposició que quan estava governant i demana perquè aquestes idees no les 
posen damunt la taula quan governen. Agraeix les explicacions de la regidora i la feina feta 
per intervenció per quadrar els números i donar un bon servei. 

Per tot l'exposat, la Corporació, per majoria de 9 vots a favor (PP, Sebastià Aguiló i PI) i 7 
en contra (PSOE, MES i PODEMOS),  ACORDA:

Primer.- Desestimar els escrits d'al·legacions presentats per:

RECLAMACIONS INTERESSAT

RECLAMACIÓ 1 SR. JAUME MATEU LLADÓ EN NOM 
DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

RECLAMACIÓ 2 SRA.  LAURA  CELIÀ  GELABERT  EN 
NOM DEL GRUP MÉS PER SÓLLER

L'esmentada desestimació ve fonamentada en els informes que consten en l'expedient, en 
els que es posa de manifest que les al-legacions presentades no encaixen dins els supòsits 
prevists a la Llei d’hisendes Locals, essent tassades les reclamacions contra el pressupost, i 
en conseqüència no poden ser admeses a tràmit.

Segon.-  Aprovar  definitivament  el  Pressupost  General  de  l'Ajuntament  de  Sóller 
corresponent a l'exercici 2022 i publicar l'aprovació definitiva en el BOIB, el resum per 
capítols del mateix tal i com estableix l'article 150.3 de la Llei 39/88 Reguladora de les 
Hisendes Locals».

Quan són les 10:35, el Batle President aixeca la sessió,  de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 
 

Vist i plau                                                                                               La secretària 

El Batle-President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 
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El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                             La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 13 de setembre de 2022 i s’aprova per 
unanimitat.                        

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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